
Suomenniemen kirjaston kuulemistilaisuus 10.10.2022 Suomenniemen kirjastossa 

Kuulemistilaisuus järjestettiin, koska kaupunginvaltuuston on kokouksessaan 28.3.2022 tehnyt 

periaatteellisen linjauksen Palvelut ja tulevaisuus -ohjelman mukaisesti Otavan ja Suomenniemen 

kirjastojen lakkauttamisesta, vain valtuusto voi päätöstä muuttaa, mutta kirjastojen lakkauttaminen 

käsitellään kaupungin hallintosäännön mukaisissa toimielimissä. 

Paikalla oli 19 kuntalaista. Kirjaston puolesta olivat läsnä kirjastopäällikkö Sylvia Stavén ja palvelupäälliköt 

Pirjo Sapman ja Pia Kontio. 

Koonti kirjastopäällikön tilaisuuden mittaan yleisölle kertomista asioista: 

Sylvia Stavén kertoi, miksi kuulemistilaisuus on järjestetty ja miten asia etenee, sekä kertoi kaupungin 

taloudellisesta tilanteesta ja talouden näkymistä. Suomenniemen ja Otavan kirjaston lakkautuksilla haetaan 

50 000 euron Patu-säästöä.  Kirjastopäällikkö avasi Suomenniemen kirjaston kulurakennetta sekä kertoi, 

että jos Suomenniemen kirjasto lakkautetaan, ei kirjastopalveluilla nykyresurssilla ole mahdollista tuottaa 

korvaavia fyysisiä palveluita. Kirjastopäällikkö kertoi myös vaihtoehtoisesta säästömallista, jossa 

Suomenniemen kirjaston toiminta säilyisi, vaikka palvelutasoa jouduttaisiin laskemaan. Suurin osa 

säästöistä katettaisiin kirjastopalveluiden muilta kustannuspaikoilta (lähinnä pääkirjaston menoista). 

Sylvia Stavén kiitti ennen kuulemistilaisuutta tulleista palautteista ja kannanotoista sekä yleisestä 

aktiivisuudesta. 

Yleisö esitti aktiivisesti kysymyksiä ja kävi vilkasta keskustelua. Keskustelussa nousivat esiin muun muassa 

seuraavat teemat (kommentteja keskustelusta): 

Kirjaston lakkauttamisen vaikutus aineistojen saatavuuteen ja mahdollisuuteen käyttää kirjastopalveluita 

- Mistä haen kirjat, jos kirjasto lopetetaan?

- Millä me menemme Ristiinan kirjastoon? Maksaako kaupunki taksikyydin? Bussilla ei pääse, lähin

pysäkki on 5 km päässä eivätkä aikataulut sovellu kirjastossa käyntiin.

- Kirjastotoimintaa on ollut yli 130 vuotta, niin nolo homma senkin puoleen.

- Monella meistä on lapsenlapsia. Olen tuonut oman pojanpoikani kirjojen pariin, ja ilman kirjastoa

minulla ei olisi siihen mahdollisuutta. Ristiinasta hakemaan lähteminen on jo suuri kynnys

- Uuden (luettavan) löytäminen jäisi pois kokonaan, jos ei ole kivijalkakirjastoa.

- Jos ei ole kirjastoja, mistä lapset saa kirjoja ja aktiviteettia, kaikilla ei ole mahdollisuutta lähteä

etsimään e-kirjoja ja tylsiäkin ne ovat

- Ei pelkkä tilauspalvelu riitä, vaan kun tulee kirjastoon ja tekee löytöjä hyllystä, löytää jotain mitä ei

osaa kaivatakaan

Kirjaston merkitys tilana ja palveluna 

- Törkeää lopettaa pienen säästön takia Suomenniemen kirjasto, kun sillä on niin valtava merkitys

Suomenniemellä. Väkiluku kolminkertaistuu kesällä, kesäasukkaat arvostavat myös kirjastoa. Täällä

on tietokoneet ja tulostin. Mikä merkitys sillä on mielenterveyden kannalta, jos ei saa lukemista

eikä voi käydä kirjastossa? Essote kuormittuu enemmän.

- Meillä ei ole mitään muuta ajanvietettä tai palvelua.

- Oven takana on myös pitäjän nuorisotila. Jos rakennus poistuu käytöstä, sekin poistuu.

- Lukusali on aktiivisessa käytössä. Eihän meillä muuta ole

- Miten lukutaidon käy?
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- Lapsille on tärkeää saada oma kirjastokortti, se on merkkitapahtuma, joka muistetaan. Se kuuluu 

kulttuuriin 

 

Säästöistä – Stavén kertoi Patu-säästövelvoitteesta, Suomenniemen kirjaston kulurakenteesta ja 

vaihtoehtoisesta säästömallista 

- Me menetetään paljon, mutta kunta ei säästä yhtään mitään.  

- Sekin on hullua, että tämä on vasta muutama vuosi sitten remontoitu. Menee isot rahat hukkaan.. 

- Säästö on niin pieni, että se ei Mikkelin taloutta pelasta, pikemminkin mainehaitta. 

 

Tilaisuuteen osallistuneet olivat tyytyväisiä omatoimiaikaan ja sen mahdollistamaan kirjaston käyttöön 

omaan elämään sopivien aikojen mukaan. 

- Omatoimi on ollut meille lapsiperheelle tosi hyvä, verrattuna vaikka kirjastoautoon, joka tulee 

tiettynä aikana. Käymme viikonloppuisin vaihtamassa sen parinkymmenen kirjan kassin. 

Omatoimikirjaston olemassaolo palveluaikojen rinnalla on tosi hyvä juttu. 

- Kirjastossa voi käydä kauppareissulla omatoimen ansiosta. 

 

Lisäksi keskusteltiin siitä, mitä kirjastolaki sanoo esim. palveluiden saavutettavuudesta ja tilasta palveluna. 

Keskustelijat myös ideoivat tilan käyttöä erilaisiin kokoontumisiin. Korona-ajan jälkeen toiminta hakee vielä 

muotoaan ja kaikki aiemmin kirjaston tiloissa tehdyt tapahtumat eivät ole vielä virinneet uudelleen mm. 

aikaisemmin oli esim. lapsille elokuvailta. 

- Ilman tällaista tilaa ja varusteita olisi mahdotonta järjestää elokuvailtoja ja saada 

kulttuuripalveluita. Ennen koronaa järjestettiin myös perhekerhoa. 

 


